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A progrAmot Az EurópAi SzociáliS AlAp éS A mAgyAr Kormány finAnSzírozzA.

Együttnevelés megvalósítása Szarvason 
közoktatási intézmények összefogásával X. rész

Én megint szeretek tanítani
Hat pedagógiai, oktatási intézmény mintegy másfél éves mun-
kájának eredményeit összegezték Az  „Együttnevelés meg-
valósítása Szarvason közoktatási intézmények összefogásá-
val című pályázat záró konferenciáján, melyet december 12-
én, szerdán délután rendeztek meg Szarvason, a Vajda Péter 
Művelődési Központban. 

A konferenciát Szarvas polgármestere, Babák Mihály or-
szággyűlési képviselő nyitotta meg. Köszöntve a résztvevőket, 
a programban feladatot vállaló és a program iránt érdeklődő 
pedagógusokat egyben a szakma fontosságára, a gyerekek ne-
velésével, oktatásával foglalkozók véleménye megismerésé-
nek szükségességére is felhívta a figyelmet. Mint megjegyez-
te, az együttnevelésnek nem mindenki örül mostanában, meg-
figyelhető egyféle burkolt szegregáció megjelenése az oktatás-
ban. Hangsúlyozta, hogy a XXI. század körülményei között 
egyre nagyobb felelősség hárul az oktatás, nevelés intézmé-
nyeiben dolgozókra. A megváltozott életformában a családok 
nem képesek megoldani a mai kor gyermekeinek nevelését, ez 
a feladat az óvodákba, iskolákba helyeződött át. A társadalom 
sokat vár a pedagógusoktól abban, hogy új módszerekkel, ha-
tékonyan végezzék munkájukat, megtalálják a módját, hogyan 
motiválják a gyerekeket a tanulásra. A pályázat programját ér-
tékelve elmondta: Az összefogás, az intézmények együttmű-
ködése sok hasznos tapasztalatot hozott, a pedagógusok jó 
szakemberektől jó tanácsokat kaptak, feltöltekezhettek muní-
cióval a jövőt illetően, és büszkén könyvelhetnek el eredmé-
nyeket.

Elmesélte hallgatóságának azt az élményét, mikor egy a 
programban résztvevő pedagógus azt mondta neki szeptem-
berben: „Én megint szeretek tanítani.” A polgármester bocsá-
natot kért a pedagógusoktól a szakmájukat ért zaklatásokért, 
a kötelező óraszámuk megemeléséért, és kifejtette, megítélése 
szerint a Parlament utóbbi döntése az illetményalapok meg-
emeléséről se az önkormányzatokat, se a pedagógusokat nem 
fogja jobb helyzetbe hozni. Ennek ellenére bíztatta mindnyá-
juknak, hogy a fenti példához hasonló örömmel, jókedvvel 
lássanak feladataikhoz, s megköszönte a program végrehajtá-
sában végzett munkájukat.

Szót kapott a konferencia kezdete előtt Földesi Zoltán or-
szággyűlési képviselő, aki egyetlen Békés megyei tagja az Or-
szágygyűlés Oktatási és Tudományos Bizottságának. Hiller 
István oktatási miniszter bizottság előtti beszámolójára ala-
pozva világított rá néhány, a mai magyar oktatásügyben jelen 
lévő problémára. Ezek közé tartozik, hogy míg az iskoláknak 
90 százaléka az önkormányzatok fenntartásában működik, – 
eltérően más európai országoktól – 1993 óta nincs állami al-
kalmazott pedagógus Magyarországon. Hangsúlyozta, hogy 
Szarvas Város Önkormányzata minden lehetőt meg kíván ten-
ni, az eredményes tanítás érdekében. 

Ezután a közelmúltban végzett nemzetközi PISA felmérésre 
utalt, mely azt mutatta, hogy a magyarországi iskolások mate-

matika és szöveg-
értés terén nyújtott 
teljesítménye erő-
sen elmarad a kí-
vánatostól. Ezek a 

tények igen negatív jövőképet festenek, hatalmas leszakadást 
okozhat, ezért nagyon nagy szükség van arra, hogy a peda-
gógus szakma meg tudjon felelni az új kihívásoknak. Kitért 
itt arra, hogy az egyes magyarországi iskolák között 70 szá-
zalékos különbség is lehet abban, hogy a gyerek milyen kö-
rülmények között tanulhat. Megfigyelhető szerinte bizonyos 
iskolák elitizálódása, miközben az önkormányzat által fenn-
tartott iskola a kötelezően befogadó iskola marad. Pedig, mint 
mondta, hallatlan nagy jelentősége van annak, hogy egy gye-
rek már tanulmányainak első időszakában megkapja az esélyt 
arra, hogy felkészüljön a későbbi kihívásokra. Ezért is nagyra 
értékelendő az utóbbi másfél évben lezajlott program szögez-
te le, majd kifejezte köszönetét a program résztvevőinek és to-
vábbi eredményes munkát kívánt az oktatás, nevelés minden 
szereplőjének.

A konferencia előadásai:
– Együttműködés Szarvason a pályázat keretében – Dr. 

Pusztai Andrea projektmenedzser
– Az integrált foglalkozások eredményei – Molnár Istvánné 

igazgató Benka Gyula Evangélikus Általános Iskola és Óvoda
– A Nevelési Tanácsadó részvétele az együttműködés meg-

valósításában – Bagaméri László intézményvezető, Mátrai 
Mária munkaközösség-vezető Körös-szögi Kistérség Többcé-
lú Társulás Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Szarvas

– Fedezzük fel mindenkiben a legjobbat – Kohut Andrásné 
igazgató Szarvas Város Közoktatási Intézménye, Elekes Ist-
vánné és Hajdú Lászlóné SzVKI Székely Mihály Szakképző 
Iskolája

– Civil fórumok a Vajda Péter Gimnázium szervezésében – 
Tóthné Lipták Erzsébet intézményegység vezető Szarvas Vá-
ros Közoktatási Intézménye Vajda Péter Gimnáziuma, Szak-
középiskolája és Kollégiuma

– Lépések az inkluzív nevelés útján – Szűts Gézáné gyógy-
pedagógus Hunyadi János Orosházi Egységes Módszertani 
Intézmény

– Az integrált oktatás megvalósítása kéttanítós modell se-
gítségével – Závogyán Judit intézményegység-vezető Szarvas 
Város Általános Iskolája és Óvodája

– Az inkluzív nevelés jövője, további pályázati lehetőségek 
– Kapcsáné Németi Júlia programvezető Educatio Kht.

Aki elmondta, hogy a jövőben is azon a megkezdett úton 
kell haladni, melyre az intézmények a program megvalósítása 
során már ráléptek, hiszen az elérni kívánt célok többek között 
esélyegyenlőség, és integráció biztosítása továbbra is fontos 
feladata a magyar oktatásnak. Ehhez az Új Magyarország Fej-
lesztési Tervben az elmúlt időszakhoz hasonló további pályá-
zatok várhatóak. Megköszönte a programban részvevők mun-
káját és Thuküdidész (Kr.e 460-400) szavaival zárta le előadá-
sát: „Ne higgyük, hogy az egyik emberi lény nagyon különbö-
zik a másiktól. Az igazság az, hogy az van előnyösebb helyzet-
ben, aki jobb iskolába járt.”

A záró konfe-
rencia résztvevői a  
program eredmé-
nyeit összegző ki-
adványt kaptak.


